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 Verslag Workshop 1 – Deelgemeente Sint-Lenaarts 

1 Algemene informatie 
 

Project Mobiliteitsplan Brecht 

Fase Oriëntatiefase 

Workshop Eerste reeks workshop 

Deelgemeente Sint-Lenaarts 

Datum 27/03/2023 

Locatie OC ’t Centrum (Dorpsstraat 73, Sint-Lenaarts) 

Verslaggevers Simon Volckaert en Eva De Vrij 

 

2 Inleiding 
In het najaar van 2022 startte Brecht met de vernieuwing van haar lokaal mobiliteitsplan. Een 

mobiliteitsplan legt de krachtlijnen vast van het mobiliteitsbeleid dat ons lokaal bestuur de komende jaren 

wil voeren. Het geeft onze visie weer op de richting die de lokale mobiliteit moet uitgaan de komende 5 

tot 10 jaar en welke stappen op korte, middellange termijn nodig zijn om die visie waar te maken. Het 

vorige mobiliteitsplan dateert al van 2012. Daarom werken we nu aan een update, die sterk aansluit bij de 

belangrijkste mobiliteitsbehoeftes van Brecht. 

Om de ideeën en ervaringen van de bewoners van Brecht zoveel mogelijk mee te kunnen nemen in de 

opmaak van het mobiliteitsplan, gaan we van start met een intensief participatietraject. Dit startte met de 

Maplixbevraging waarin veel geëngageerde burgers knelpunten, goede ideeën en routes doorgaven. De 

uitkomst van de bevraging vormt het startpunt van de eerste workshop. Tijdens deze workshop bevragen 

we de belangrijkste bezorgdheden, en denken voornamelijk na over eerste mogelijke oplossingen. In latere 

workshops zullen we de oplossingen verder uitwerken.  

 

Figuur 1. Participatietraject met alle verschillende participatiemomenten in kader van het mobiliteitsplan Brecht 
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Iedere workshop wordt in alle deelgemeenten van Brecht georganiseerd omwille van de verschillende 

context in de verschillende kernen. Zo wordt de eerste workshopreeks op volgende momenten 

georganiseerd: 

 

Figuur 2. Praktische details eerste reeks workshops 

3 Programma 
De avond kreeg een goedgevuld programma bestaande uit: 

(1) Presentatie [https://2960mijngedacht.be/mobiliteitsplan/news_items/3316] gegeven door 

Simon Volckaert van Vectris en Eva De Vrij van Mobiel 21 waarin het proces, de resultaten van de 

digitale bevraging, de doelstellingen en een aantal bouwstenen kort werden toegelicht; 

(2) Workshopgedeelte waarin men in 5 groepen werd opgedeeld. In iedere groep werden twee 

oefeningen doorlopen: 

a. Tijdens de eerste oefening (knelpuntenbingo) was het de bedoeling om van alle 

deelnemers de belangrijkste bezorgdheden en knelpunten te capteren. Iedere 

deelnemers mocht maximaal 3 knelpunten aanhalen tijdens een ronde van de tafel. 

b. Tijdens de tweede oefening was het de bedoeling om eerste oplossingsrichtingen voor de 

eerder besproken knelpunten samen te bekijken. Als richtlijn kon hier worden gestart met 

de afbakening van woonkamers, het karakter van omliggende wegen en de toegangen 

naar de woonkamers. De bouwstenen die werden voorgesteld tijdens de presentatie en 

in ‘fichevorm’ op de tafels liggen, vormden een hulpmiddel om bepaalde oplossingen van 

elkaar af te wegen. 

(3) Plenaire afsluiter waarin iedere groep kort de knelpunten en oplossingen besproken in de eigen 

groep voorstelde aan de andere groepen; 
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4 Workshop 

4.1 Knelpunten 
Algemene knelpunten 

De groep haalt een aantal algemene knelpunten aan die in Sint-Lenaarts en heel de gemeente terugkomen. 

Zo wordt er zowel in wijken als op grotere verkeersassen aan een (te) hoge snelheid gereden. De groep is 

het erover eens dat hier een wijdverspreid mentaliteitsprobleem zit in onze samenleving. Daarnaast ziet 

de groep op verschillende punten en in verschillende wijken sluipverkeer terugkomen, en wil hier graag 

op inzetten. Tot slot is verkeersveiligheid een belangrijk thema dat in alle gesprekken terugkomt en dat 

prioriteit zou moeten krijgen in het mobiliteitsplan. 

Specifieke knelpunten 

Het eerste punt dat aan bod komt in het gesprek is de Kerkstraat. Hier rijdt heel veel doorgaand verkeer 

door, en voornamelijk van Rijkevorsel die via de Kerkstraat richting ofwel Dorpsstraat-Hoogstraatsebaan 

(grootste groep), of via Houtstraat en brug 9 naar Oostmalle (kleinere groep). De hoofdbeweging zou via 

Eester-Hoogstraatsebaan moeten zijn volgens de groep. Hierop komen we in de oplossingen terug. Er 

worden hoge snelheden gehaald, terwijl er al hoge snelheidsregimes gelden. Door de hoge 

snelheidsregimes wordt de alternatieve route door het centrum aantrekkelijk (Kerkstraat-Dorpsstraat). 

Men geeft aan dat het wegdek versleten is wat veel geluidsoverlast veroorzaakt bij de bewoners. Tot slot 

vraagt men extra aandacht voor de veiligheid in de schoolomgeving. In de schoolomgeving zou men 30 

km/u moeten rijden, maar weinig bestuurders houden zich aan deze snelheid. 

In de wijk Processieweg – Prinsstraat bevinden zich tevens een aantal knelpunten. De Processieweg is 

een veel gebruikte fietsas (schoolfietsroute) en zou een alternatief kunnen vormen voor de drukke 

Dorpsstraat. Momenteel wordt de Processieweg gebruikt als sluiproute om het verkeerslicht ter hoogte 

van de Hoogstraatsebaan te vermijden. Door de werken op de Houtstraat ter hoogte van brug 9 komt er 

ook sluipverkeer (omleiding werken) via de Dijkstraat – Prinsstraat. Daarnaast haalt men aan dat er geen 

tonnagebeperking +5t is voor de ingang van de wijk waardoor er soms vrachtwagens de wijk inrijden en 

zorgen voor gevaarlijke situaties. Men haalt aan dat door deze problemen jonge gezinnen uit de wijk 

wegblijven. 

De rotonde Heiken x Molenheiken x Hoogstraatsebaan vormt een belangrijk knelpunt in Sint-Lenaarts 

omdat veel verkeer hier vast staat tijdens de drukke spitsuren (ongeveer een half uur per spitsuur). De 

voorrangsregeling is hier tevens niet volledig duidelijk. De voorrang voor fiets wordt louter aangeduid door 

verkeersborden en niet door belijning (voorrangsdriehoeken op de weg). 

Een belangrijk knelpunt dat de groep naar voorschuift is de (verkeers)drukte tijdens de marktdag in Sint-

Lenaarts. Op die dag is er een heel hoge druk bij de kerk en het kruispunt Kerkstraat x Dorpsstraat. De 

markt neemt hier het voetpad in waardoor markbezoekers op de rijbaan moeten wandelen en er zich zeer 

gevaarlijke situaties voordoen.  

Een tweede knelpunt dat aan bod komt is het sluipverkeer (voornamelijk tijdens de avondspits) in de 

Bremstraat – Bosstraatwijk om een doorsteek te maken naar de Mallebaan. Een deel van het sluipverkeer 
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volgt ook de Molenheiken, die volgens de bewoners hier iets beter is uitgerust. Er wordt in deze straten 

tevens heel snel gereden, waarbij men de voorrang op het kruispunt Varenstraat x Bremstraat niet wordt 

gegeven. Ook het kruispunt Bosstraat x Varenstraat heeft een slechte zichtbaarheid door een hoge 

omheining komende vanuit de Bosstraat.  

De Mallebaan gelegen vlakbij bovenstaande wijk vormt tevens een knelpunt rond oversteekbaarheid ter 

hoogte van Oostmallebaan, Kraaienhorst, Heihoefke en Bosstraat. Door de verkeerslichten is louter 

oversteek Heihoefke enigszins veilig in de huidige situatie. Er wordt door de gemeente gekaderd dat er 

momenteel reeds een dossier loopt om de oversteekplaatsen ter hoogte van de Kraaienhorst en Bosstraat 

te verbeteren met een beveiligde oversteekplaats. 

Tot slot haalt men een aantal knelpunten ter hoogte van de Vaartkant links en Houtstraat aan. Omwille 

van het recht wegprofiel wordt er aan hoge snelheden door de straat gereden. Het vormt daarnaast een 

sluiproute voor het verkeer vanuit Rijkevorsel en Vlimmeren. De meeste bestuurders proberen via deze 

route de trajectcontrole te omzeilen. In deze straten bevinden zich veel kwetsbare functies (onder andere 

een woonzorgcentrum, sociale huisvesting en een aantal woningen), maar ook bedrijvigheid waardoor 

vrachtverkeer in de straat rijdt. Daarnaast zijn de straten niet goed verlicht, en geen uitwijkstroken 

aanwezig. Dit levert in combinatie met een eerder smalle rijbaan gevaarlijke situaties op waardoor 

wandelen en fietsen op dit deel is zeer gevaarlijk is. Men haalt ook specifiek het kruispunt Houtstraat x 

Vaartkant links aan waar slechte zichtbaarheid is en vrachtwagens verplicht naar rechts moeten, maar dit 

niet doen.  

 

4.2 Eerste oplossingen 
De groep haalt eerst en vooral aan dat er in het algemeen meer handhaving en sensibilisering mag worden 

uitgevoerd. Door meer controles uit te voeren, kan de gedragsverandering mee in gang worden gezet.  

De groep tekende eerst een aantal woonkamers in waar men zone 30 wenst, en waar voetgangers en 

fietsers voorrang krijgen. De centrumwijken in Sint-Lenaarts lenen zich hiertoe. De wijk tussen de 

Hoogstraatsebaan en Koningsstoel zou één of twee kamers kunnen zijn. De groep vraagt om dit verder te 

onderzoeken. Daarnaast worden de leefbare woonkamers voor de wijk Klein-Veerle, wijk tussen Vaartkant 

Links en Kerkstraat, wijk tussen Kerkstraat en Hoogstraatsebaan en wijk tussen Dorpsstraat en Mallebaan 

aangeduid. 

Een volgend onderdeel van de oplossing ziet men in het potentieel van en trage weg die de doorsteek 

vormt van Hoogstraatsebaan (tot t.h.v. F. Pacquélaan) naar kerk Sint-Lenaarts. Dit is een doorsteek die 

reeds bestaat, en mist opwaardering een veilige fiet- en wandelas kan vormen voor scholieren van en naar 

Hoogstraten. De deelnemers vragen om het potentieel ervan te bekijken in combinatie met de 

oversteekplaats ter hoogte van de Hoogstraatsebaan.  

Om de drukte in de Kerkstraat te verlichten verwijst men naar de Eester als hoofdroute voor de richting 
Oostmalle. Daarom stelt men voor om de rijroute door het centrum minder aantrekkelijk maken, zodat 
doorgaand verkeer de route Eester-Hoogstraatsebaan volgt. Het voorstel zou zijn om de bebouwde kom 
te laten starten vanaf de rotonde Kerkstraat x Eester en het kaarsrecht wegprofiel aan te passen met 
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snelheidsremmende maatregelen. De groep vraagt het studiebureau om dit te bekijken. Te onderzoeken 
door VECTRIS: maatregelen aan brug 9 om doortocht door Dorp onaantrekkelijker te maken. Ook een knip 
aan brug 9 mag onderzocht worden.  

De groep bedenkt tevens een aantal oplossingen voor het sluipverkeer in de wijk rond de Processieweg. 

Hier stelt men een fietsstraat op de Processieweg voor om een veilige fietsroute richting school te 

bekomen. Men vraagt of het mogelijk is om de fietsstraat rood te schilderen en een snelheid van 20 km/u 

(in plaats van 30 km/u) af te dwingen. De deelnemers verwijzen hiervoor naar de gemeente van Lydia 

Peeters waar dit eerder al gebeurde. Daarnaast vraagt men een tonnagebeperking in de Prinsstraat om 

het vrachtverkeer uit de wijk te weren. Er kan nog verder worden nagedacht over concrete maatregelen 

tegen sluipverkeer. 

Voor de Vaartkant Links verwijst men naar ribbelstroken of wegversmallingen met wisselende voorrang. 

Ook het aanbrengen van verlichting en uitwijkstroken (met reflectoren) worden aangehaald als oplossing. 

Men vraagt of er geen tijdelijke oplossing kan worden opgesteld zoals bijvoorbeeld strips op de weg. 

Daarnaast haalt een bewoner aan om een nieuwe weg aan te leggen vanuit de Groenstraat naar de 

Vaartkant links. Er wordt gevraagd om deze optie te onderzoeken.  

Tot slot denken de deelnemers na over het sluipverkeer door de wijk van de Bremstraat – Bosstraat. Men 

denkt na over een aantal locaties om te knippen of enkelrichtingsstraten in te richten. Men is niet 

overtuigd dat Molenheiken het ideale alternatief is, maar kijkt eerder naar Klein Veerle en de Mallebaan 

richting de Hoogstraatsebaan. Er wordt gevraagd om de circulatie rond deze wijk eens grondig te bekijken. 

Ook de zichtbaarheid in bovengenoemde kruispunten vraagt men om te verbeteren aan de hand van een 

bijvoorbeeld een spiegel. 

5 Conclusie 
Tijdens de eerste workshop voor de deelgemeente Sint-Lenaarts op maandagavond 27 maart 2023 werden 

een aantal belangrijke bezorgdheden geuit die het studiebureau en de gemeente Brecht tijdens de opmaak 

van het mobiliteitsplan zullen meenemen. Daarnaast werd er zeer constructief nagedacht over 

verschillende mogelijke oplossingen voor deze bezorgdheden. Het studiebureau gaat nu verder aan de 

slag met deze eerste oplossingsmogelijkheden om tot een aantal scenario’s te komen. In de volgende 

workshop worden deze verschillende scenario’s aan de bewoners voorgelegd om deze samen af te wegen 

en verder te bespreken. 

 


